
Většina silnic získá nový kabát
Krajské zastupitelstvo: Páteřní síť cest čeká souvislá oprava ■ To znamená nový povrch a šířku devět metrů

Vysočina (kid) • Krajské zastupitelstvo 
schválilo takzvanou páteřní síť silnic. Ty 
spojují všechna města regionu kromě 
Svratky a navazují na klíčové silnice 
v sousedních krajích.

Válečná pieta
Aktivní odpor proti 
totalitní zvůli si podle 
náměstka hejtmana 
Kodeta zaslouží naši 
úctu. strana 3

STALO SE

LEMUŘI MAJÍ POTOMKY
Jihlava (pal) • S jarem se na 
Vysočině objevují mláďata zví-
řat. Nejnovějšími přírůstky se 
chlubí také jihlavská ZOO. Na 
slunce vyvedly své potomky 
například i poloopice druhu le-
mur kata. Expozice lemurů na 
ostrůvku uprostřed vodní plo-
chy patří v zoo k oblíbe-
ným atrakcím zejmé-
na nejmen-
ších návštěv-
níků.

AKTUÁLNĚ S RADNÍM

Senioři vyhráli
Domov důchodců 
v Onšově získal cenu 
kvality. Porotu ohromila 
cesta kolem světa na 
rotopedech. strana 6

Havlíčkovo výročí
Muzeum připravilo 
seriál textů K. H. 
Borovského. Jsou velmi 
aktuální i dnes, po 
desítkách let.  strana 7

Páteřních silnic je v kraji 719 ki-
lometrů. „Do budoucna zabezpe-
číme jejich modernizaci, což bě-
hem 15 let znamená více než de-

vět miliard korun. Už dnes 
budou mít prioritu při 

opravách,“ vy-
světlil náměs-

tek hejtma-
na pro 
d o p r a -
vu Vác-

lav Kodet 
(KDU-ČSL). 

„ Ko n e č n ě 
byl dopra-
cován sys-

tém, který říká, 
kde při opra-

vách začít a co má 

přednost,“ přivítal páteřní síť člen 
krajského zastupitelstva Miroslav 
Báňa (ČSSD) s tím, že on osob-
ně by kladl větší důraz na silnice 
Žďárska a Třebíčska. 
Na Vysočině je více než 4500 

kilometrů silnic II. a III. třídy. 
Páteřní síť propojí asi 63 pro-
cent obyvatel kraje. „Kritéri-
em pro zařazení do sítě byla ne-
jen poloha měst a obcí, ale ta-
ké průmyslových podniků nebo 
turistických lokalit. Přihlíže-
li jsme i ke stavu vozovky. Ta 
má být totiž devět metrů široká. 
Zkrátka, výběr byl složitou zá-
ležitostí a dopravní komise za-
stupitelstva i odborníci na něm 
strávili mnoho a mnoho hodin,“ 
doplnil Kodet.

U nás na Vysočině je krásně. V zimě, v létě i nyní na jaře. Věděli to naši 
předkové, vědí to Pražané a Brňané, kteří houfně jezdí k nám na Vysoči-
nu na chaty a chalupy, a víme to i my. Nyní zbývá ještě přesvědčit o tom 
i turisty zblízka i daleka, aby naším malebným krajem pouze neprojížděli, 
ale trávili tu dny své dovolené. Aby se i pro nás stala turistika příležitostí 
a novým odvětvím hospodářského rozvoje. Turisté se chtějí bavit, mají rá-
di pěkné prostředí, rádi jezdí na kole, kolečkových bruslích, na koních, lé-
tají na padácích, skáčou na laně nebo hrají tenis, golf či volej-
bal. Mohou též rybařit, koupat se v čistých rybnících a cho-
dit na houby a borůvky do voňavých, zdravých lesů. 
Samozřejmostí je večer zajít do kina, na koncert ne-
bo do pěkné hospůdky. Nabídka kultur- ních, sportov-
ních a společenských akcí v celém kra- ji je ob-
rovská, vybere si jistě každý – milov-
ník klasické vážné hudby, folku i re-
cesista. A tak už zbývá jediné, přát si 
krásné počasí. Vysočina toto všech-
no nabízí a navíc nejčistší vzduch 
a přírodu z celé republiky. Buď-
me na to hrdí, važme si toho 
a nabízejme to jako naši velkou 
přednost. V budoucnosti to bu-
dou nejcennější hodnoty a pou-
ze za peníze je ten, kdo je ztra-
til, zpět už nezíská. 
 Martina Matějková
 radní

noviny jsou součástí projektu                        www.ceskydomov.cz

Silničáři dnes intenzivně řeší nebývalé škody po letošní zimě. Foto: Jiří Michlíček
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Za pacienty vyjíždí zbrusu nová sanitka
Vysočina (kid) • Na Vysočině je 
zase o něco bezpečněji. Krajská 
záchranná služba získala novou 
sanitku. Na vůz přispěla částkou 
50.000 euro společnost Robert 
BOSCH GmbH, zbytek ceny, která 
přesahuje dva miliony korun, tvo-
ří peníze samotné záchranky. Sa-
nitka s nejmodernější výbavou bu-
de sloužit na pracovišti v Jihlavě. 
„Rychlý a spolehlivý vůz a nejlep-
ší vybavení rozhodují o lidských 
životech,“ řekl při slavnostním 
převzetí sanitky hejtman Vysoči-
ny Miloš Vystrčil (ODS). Technic-
ký ředitel společnosti Bosch Die-
sel s.r.o. Markus Heyn při této pří-
ležitosti uvedl, že dar symbolizuje 
spolupráci kraje a města se společ-
ností Bosch. Na Vysočině má zá-
chranná služba 42 sanitek, denně 
vyjedou asi k 80 případům. V sa-
motném krajském městě je to asi 
25 událostí. Sanitka slouží zhruba 
osm až deset let, za tu dobu najede 
až 220.000 kilometrů.

Technický ředitel firmy Bosch Diesel Markus Heyn, ředitel krajské záchranky Lukáš Kettner a hejtman Miloš Vystrčil 
vůz do světa vypravili symbolicky. Foto: archiv kraje

Páteřní 
síť silnic 
p r o p o -
juje kromě 
S v r a t k y 
všechna města Vy-
sočiny a zhruba 63 
procent obyvatel kraje. 
Měří více než 700 kilo-
metrů


